
Protokół Nr XVII/2020 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 30 stycznia 2020 r. 

 

XVII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

30 stycznia 2020 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1630. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony. 

Ad. 1  

Otwarcie XVII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję: 

- radnych Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),   

-  Sekretarza Powiatu Ewę Kalisz - Górzkowską   

-  Skarbnika Powiatu Sebastiana Kińskiego,  

- kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, szefów służb i naczelników 

Starostwa Powiatowego (lista obecności- załącznik nr 3). 

Obradom przysłuchiwał się redaktor Tygodnika Internetowego Grzegorz Podkomorzy. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 17 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Andrzej Lewandowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Lewandowski wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny 

Lewandowski został powołany na Sekretarza obrad. 

Na salę obrad wszedł Radca Prawny Maciej Sikorski. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 5).  

Następnie zapytał czy ktoś ma do niego uwagi? Uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XVII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu oraz komisji stałych Rady Powiatu. 

8. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej w II półroczu 2019 r. 

9. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2020 – 2034. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/94/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2020 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (V)”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja osób 

w wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (VI)”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2020. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim na 2020. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XVI Sesji Rady Powiatu Wojciech Kozłowski poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęto protokół nr XVI/2019. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 21 grudnia 

2019 r. do 23 stycznia 2020 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 20 i 30 grudnia 

2019 r. oraz 3 i 15 stycznia 2020 r. (załącznik nr 8) 

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania. 

Następnie przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 3.01 – posiedzenie Zarządu Powiatu, a następnie Zgromadzenie Wspólników Szpitala 

Powiatowego; 

- 4. 01 – zebranie OSP w Gwiździnach; 

- 5.01 – zebranie sprawozdawcze nowomiejskiego Oddziału Polskiego Związku Wędkarskiego; 

- 7.01 – spotkanie z Prezesem Ośrodka Narciarskiego Kurza Góra na temat możliwości 

korzystania ze stoku przez młodzież ze szkół ponadpodstawowych; sprawa została pozytywnie 

załatwiona - uczniowie w czasie ferii mogli wykupić czterogodzinne karnety za 5 zł i korzystać 

z atrakcji ośrodka; 

- 9.01 – posiedzenie Konwentu Starostów Województwa Warmińsko – Mazurskiego; 

-10.01 – Miejsko – Powiatowy Toast Noworoczny; 

- 11.01 – zebranie OSP w Wonnie; 

- 14.01 – Wicestarosta uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Planowania, Ochrony 

Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego Gminy Grodziczno; Starosta uczestniczył  

w posiedzeniu Powiatowej Rady Rynku Pracy; 

- 15.01 – posiedzenie Zarządu Powiatu; Konferencja Noworoczna w Gminie Lubawa; Koncert 

Noworoczny Szkoły Muzycznej w Nowym Mieście Lubawskim; 

-16.01- Konferencja Noworoczna w Biskupcu;  

- 18.01 – uroczystość przekazania samochodu pożarniczego dla OSP w Biskupcu; studniówka 

Zespołu Szkół im. C. K. Norwida; 
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- 19.01 – uroczystości 100-lecia powrotu Nowego Miasta Lubawskiego do Macierzy (cykl 

imprez); obchody 100-lecia wolnego Kurzętnika; wicestarosta uczestniczył w wystawie  

z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości Parafii w Łąkorzu; 

- 23.01 - posiedzenie Zarządu Powiatu; 

- 24.01 – spotkanie z Prezesem nowomiejskiego Oddziału TPD i Kierownikiem WTZ-u; 

- 25.01 – Konferencja Noworoczna Gminy Nowe Miasto Lubawskie w Tylicach;  

- 27.01 – uroczystości z okazji Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia w Olsztynie; 

- 29.01- spotkanie z Burmistrzem Nowego Miasta na temat organizacji wojewódzkich 

obchodów Dnia Strażaka; spotkanie Noworoczne z Marszałkiem Województwa. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7  

Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu oraz komisji stałych Rady Powiatu 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z pracy Rady szóstej kadencji w 2018 i 2019 r. 

Wszystkie sprawozdania stanowią załącznik nr 9 i są dostępne na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdań.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej w II półroczu 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Czapliński przedstawił sprawozdanie (załącznik nr 

10)  

P. Czapliński podziękował kontrolowanym za udzielanie wyczerpujących wyjaśnień. 

Sprawozdanie jest dostępne na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 9 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś wnioski, interpelacje, zapytania. 

Radny Mieczysław Łydziński przedstawił zapytanie dotyczące połączeń autobusowych  

i zagrożenia wirusami: koronowirusem, wirusem ptasiej grypy i ASF (załącznik nr 11). 

Radny Daniel Zdanowski poruszył sprawę Planu rozwoju sieci drogowej dróg powiatowych 

powiatu nowomiejskiego na kolejne lata. Radny zwrócił uwagę, że radni mieli go otrzymać  
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w 2019 r. Mija pierwszy miesiąc 2020 r. i nadal radni nie otrzymali planu. Radny zapytał kiedy 

radni będą mogli się z nim zapoznać. 

Radny Romuald Koszewski zapytał o możliwość wystąpienia do PKS Brodnica z prośbą  

o przywrócenie kursu z Nowego Miasta do Bydgoszczy. W tej chwili autobus rusza z Brodnicy. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 17 radnych. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Ewa Kalisz – Górzkowska, Sebastian Kiński, Ewa Pielak, 

Tomasz Rafalski, protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2020 – 2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12. 

Uchwała nr XVII/104/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 13. 

Na salę obrad weszli: Radca Prawny Maciej Sikorski i Grzegorz Podkomorzy.  

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale 

nr XV/94/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w 

sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2020 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14.  

Uchwała nr XVII/105/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 15. 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (V)” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Łydziński poprosił o przybliżenie szczegółów dot. projektu. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tomasz Rafalski poinformował, że program jest 

adresowany do osób w wieku od 18 do 29 roku życia włącznie. Całkowita wartość projektu 

wyniesie 1 033 322,72 zł. W ramach projektu planuje się następujące działania: 

- staże - 57 osób – 461 322,72 zł, 

- szkolenia – 5 osób – 40 000,00 zł, 

- dotacje na działalność gospodarczą – 15 osób - 360 000,00 zł,  

- bon zasiedleniowy – 14 osób – 112 000,00 zł, 

- prace interwencyjne – 10 osób – 60 000 zł. 

Wnioskowana kwota dofinansowania - 966 005,65 zł, środki PUP z Funduszu Pracy – 

67 317,07 zł.  

P. Rafalski dodał, że takie są oczywiście przewidywania. Jeśli w ciągu roku okaże się, że jest 

mniejsze zainteresowanie jakąś formą wsparcia, to środki zostaną przesunięte.  

Radny Łydziński zapytał o tematykę szkoleń, czy będzie je przeprowadzał PUP we własnym 

zakresie, czy firma z zewnątrz.  

P. Rafalski wyjaśnił, że klienci sami decydują z jakich szkoleń chcą skorzystać, zależnie od 

tego jakie chcą uzyskać kwalifikacje. Urząd pracy może jedynie zaoferować doradztwo 

personalne czy wsparcie osobowościowe, nie przeprowadza szkoleń kwalifikacyjnych. 

Przykładowo – kurs na obsługę koparko-ładowarki musi przeprowadzić firma zewnętrzna. 

Zainteresowany sam znajduje sobie firmę szkoleniową, a PUP jedynie pilnuje czy kwota za 

szkolenie nie jest wyższa niż średnia krajowa, żeby nie było jakichś nadużyć. Kwota 

przewidziana na szkolenia dla 5 osób – 40 tys. zł, wydaje się może duża, ale trzeba wziąć pod 

uwagę jakie są ceny specjalistycznych szkoleń. PUP współpracuje też z firmami zewnętrznymi, 

które pozyskują środki unijne w ramach projektów konkursowych. Wówczas PUP informuje 

swoich klientów, że jest możliwość nieodpłatnego zdobycia nowych kwalifikacji w ramach 

projektów.  

Radny Czapliński powiedział, że p. Dyrektor miał niestandardowe pomysły na aktywizację 

zawodową osób bezrobotnych tj. zakup rowerów dla osób mających kłopot z dojazdem do 

pracy. Radny zapytał czy p. Dyrektor posiada jakieś oryginalne pomysły na ten rok. 
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P. Rafalski odparł, że wszystko wiąże się z finansami. To o czym wspomniał radny wiązało się 

z programem specjalnym, w ramach którego można było uzyskać dofinansowanie do środka 

transportu – roweru lub skutera. Były to jednak dodatkowe środki zewnętrzne. W tym roku 

środki przewidziane na realizację programów nie są duże. Mamy do czynienia z dużą fluktuacją 

osób zarejestrowanych w PUP. Wiele osób rejestruje się w urzędzie, po to aby te środki 

pozyskać i bardzo dobrze, po to one są. Jeśli w ciągu roku będzie możliwość pozyskania 

dodatkowych środków, na pewno PUP będzie czynił takie starania. W ubiegłym roku 

prowadzono wspólnie z ARiMR nabór na staże. Dyrektor dodał, że ma kilka pomysłów, ale 

wszystko będzie zależeć od tego czy uda się zdobyć dodatkowe fundusze. 

Radny Jacek Rydel powiedział, że bezrobocie maleje. Czy p. Dyrektor widzi potrzebę zmian 

jeżeli chodzi o ilość zatrudnionych w PUP, czy będzie redukcja zatrudnienia. Jeżeli chodzi  

o szkolenia radny zapytał, czy preferowana jest jedna firma szkoleniowa, czy jest ich więcej. 

P. Rafalski odparł, że to nie PUP wybiera firmę szkoleniową, tylko sam zainteresowany. 

Powtórzył, że PUP jedynie pilnuje czy kwota za szkolenie nie odbiega od średniej krajowej. 

Urząd nie może zmusić, żeby bezrobotny wybrał tę, a nie inną firmę szkoleniową. Zdarzają się 

przypadki, że klient chce zrobić określone kwalifikacje, a nie może znaleźć odpowiedniej 

firmy. Wtedy urząd mu w tym pomaga, szuka firmy jak najbliżej w regionie. 

Radny Rydel zapytał czy odbywa się to z przewagą jednej firmy. 

P. Rafalski odparł, że nie. Jeżeli chodzi o zatrudnienie, na jednej z ubiegłorocznych sesji 

podawana była liczba zatrudnionych. 

Radny Czapliński powiedział, że było to 26,5 etatu. 

P. Rafalski powiedział, że 3 pracowników ma usprawiedliwioną nieobecność i 2 osoby są na 

zastępstwach. Wspomniane 0,5 etatu to kierowca. Co roku ilość zatrudnionych maleje.  

W 2016 r. było zatrudnionych ponad 32 pracowników. W stosunku do roku ubiegłego 

zatrudnienie zmalało o 1 etat.     

Radny Rydel zapytał czy w ramach środków na wyposażenie stanowiska, można zakupić 

auto. 

P. Rafalski odparł, że wszystko zależy od rodzaju działalności. Na pewno nie można kupić 

auta osobowego. Jeżeli ktoś planuje np. usługi kosmetyczne dla ludzi czy zwierząt, to wtedy 

środek transportu jest niezbędny. Wtedy może zakupić samochód tzw. specjalny z jednym 

rzędem siedzeń. Zakup takiego auta jest akceptowany.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16.  
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Uchwała nr XVII/106/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 17. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób w wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (VI)” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Łydziński zgłosił następujące pytania; 

- czym omawiany projekt różni się od poprzedniego; 

- czy z projektów może skorzystać również obcokrajowiec pracujący na terenie powiatu. 

P. Rafalski odparł, że ze wsparcia może skorzystać tylko cudzoziemiec, który ma pobyt stały 

w Polsce. Jeśli jest to pobyt czasowy, praca sezonowa, nie ma takiej możliwości, poza 

podstawowymi usługami jakie oferuje PUP (pomoc w znalezieniu pracy itd.) Jeżeli chodzi  

o różnice w programach, co roku są uaktualnienia w programie POWER (do 29 roku życia 

włącznie) i RPO (pow. 30 roku życia). Podstawowe działania są takie same, zdarzają się 

niewielkie różnice np. w przypadku aktywizacji osób do 29 r. życia kładzie się duży nacisk na 

osoby nieaktywne – nieuczące się, nie wykazujące żadnych dodatkowych aktywności. Zdarza 

się, że w którymś roku jest większy nacisk na osoby niepełnosprawne w jednym bądź drugim 

programie. Podstawowe formy pomocy są podobne. Jeżeli chodzi o poszczególne zadania  

w ramach projektu będą to: 

- staże – 35 osób – 280 000,00 zł. 

- szkolenia – 5 osób – 60 000,00 zł 

- dotacje na działalność gospodarczą – 25 osób – 600 000 zł 

- doposażenie stanowisk pracy – 25 osób – 600 000 zł (w przypadku projektu w ramach 

POWER-a nie ma możliwości dofinansowania) 

- prace interwencyjne - 34 osoby - 204 641,09 zł   

Całkowita wartość projektu wyniesie 1 744 641,09 zł. Środki można przesuwać zgodnie  

z potrzebami.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18.  

Uchwała nr XVII/107/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 
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Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2020 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20.  

Uchwała nr XVII/108/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2020 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22.  

Uchwała nr XVII/109/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 23. 

P. Rafalski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta poinformował, że do brodnickiego PKS będzie wysłane pismo dot. przywrócenia 

połączenia autobusowego relacji Nowe Miasto - Bydgoszcz. Uprzedził, że rozmowy  

z przewoźnikami są bardzo trudne. Jeżeli chodzi o Plan rozwoju sieci drogowej, projekt planu 

tydzień temu otrzymali Członkowie Zarządu. W stosownym czasie Zarząd przyjmie plan  

i następnie otrzymają go pozostali radni. Jeżeli chodzi o zagrożenia wirusami i działania jakie 

można podjąć w powiecie, nie zależy to od Starosty, Zarządu czy Rady. Jeżeli chodzi  

o zagrożenie ASF czy ptasią grypą, najważniejsza jest profilaktyka, przestrzeganie zasad  

w gospodarstwach rolnych. Jeżeli jest taka potrzeba, na kolejną sesję można zaprosić 

Powiatowego Lekarza Weterynarii, żeby udzielił wyjaśnień w tym temacie. Jeżeli chodzi  

o zagrożenie koronowirusem, wyjaśnień udzieli szefowa Sanepidu p. Ewa Pielak. 

Radny Łydziński zapytał czy przystąpiono do opracowania procedur na wypadek gdyby 

zagrożenie wystąpiło w naszym powiecie. 

Starosta odpowiedział, że jest Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego, ale zespół może 

jedynie monitorować sytuację. Jeżeli wystąpi zagrożenie, w zależności od jego rodzaju, zostaną 

zaangażowane odpowiednie służby – policja, służby sanitarne, weterynaryjne itp. 
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P. Pielak powiedziała, że sytuacja jest poważna, ale wszystkie służby zachowują czujność. Są 

określone procedury. Jest wojewódzki plan na wypadek wystąpienia epidemii. Bieżącą sytuację 

najlepiej śledzić na stronie Głównego Inspektora Sanitarnego. Tam codziennie wydawane są 

komunikaty, głównie dla podróżnych. Oficjalne dane podają, że osób zakażonych jest 7 824, 

zgonów było 170. Do zgonów dochodzi tylko w Chinach. Jeżeli chodzi o Europę, są 4 zakażenia 

we Francji, 4 w Niemczech, 1 w Finlandii – razem 9. Dane zmieniają się codziennie. Na 

lotniskach wdrożono procedury. Każdy pasażer wracając z Chin wypełnia specjalną kartę. 

Jeżeli zdarzy się sytuacja, że zachoruje pacjent z danego rejsu, a np. mieszkaniec naszego 

powiatu też nim leciał, informacja przyjdzie do nowomiejskiego Sanepidu. Wskazane są 

oddziały zakaźne w szpitalach, wyznaczone są miejsca na kwarantannę. Takie działania 

uruchamia Wojewoda. Ze wszystkich zachorowań, ciężkie przypadki stanowią 18%. P. Pielak 

powiedziała, że należy mieć nadzieję, iż wdrożone procedury przyniosą skutek. Prowincja  

w Chinach w którego wykryto wirusa /Hubei/ jest odcięta od świata, odwoływane są wszystkie 

imprezy masowe. Podejmowane są działania w celu zahamowania dalszego rozprzestrzeniania 

się wirusa. Rozdawane są ulotki z informacjami. Objawami zachorowania są duszności, kaszel, 

rozwija się zapalenie płuc. Okres wylęgania choroby wynosi od 2 do 15 dni. Wszystkie 

niezbędne informacje są na stronie GIS. GIS nie zaleca wyjazdów do Azji 

Południowowschodniej, bo tam poza Chinami występują zakażenia wirusem. Mówi się też  

o ewakuacji Polaków z prowincji Hubei. 

Radny Łydziński zapytał jak monitoruje się cudzoziemców podróżujących innymi środkami 

komunikacji niż samolot.  

P. Pielak odparła, że na razie kontrole są na lotniskach. Apeluje się o ostrożność do wszystkich 

podróżnych wracających z Chin, ale z uwagi na odległość, na razie skupia się uwagę na 

lotniskach. 

Radny Rydel powiedział, że w internecie pojawiają się różne memy o paczkach z Chin. Radny 

zapytał czy istnieje jakiekolwiek zagrożenie. 

P. Pielak odpowiedziała, że nie ma żadnego zagrożenia, bo wirus, żeby się namnażał i rozwijał, 

potrzebuje żywiciela. Poza żywicielem krótko żyje. Zakażenie odbywa się poprzez kontakt  

człowiek – człowiek. Dlatego trzeba używać maseczek, myć często ręce. Jeżeli chodzi o paczki 

– nie ma zagrożenia. P. Pielak zapewniła, że jeżeli będzie jakiś sygnał o zagrożeniu na naszym 

terenie, wdrożone będą odpowiednie procedury. 

Radny Jan Rochewicz poinformował, że jeżeli chodzi o zagrożenie ASF, odbyło się kilkanaście 

posiedzeń m.in. Izby rolniczej i Komisji Rolnictwa. Informacje przedstawiał Powiatowy Lekarz 

Weterynarii, przybyli przedstawiciele kół łowieckich. Podawano wyniki kontroli dot. 
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przestrzegania bioasekuracji. Jest to bardzo ważne, ponieważ warunkuje otrzymanie 

odszkodowania na wypadek wystąpienia choroby w gospodarstwie. Na terenie naszego powiatu 

rolnicy na pewno o to zadbali. Tym bardziej, że na terenie powiatu jest ¼ pogłowia trzody 

chlewnej w województwie warmińsko – mazurskim. Jeżeli chodzi o zagrożenie ptasią grypą, 

p. Liedtke zapewnia, że nasi rolnicy wiedzą co mają robić, są przygotowani. Radny Rochewicz 

wyraził nadzieję, że choroba do nas nie dotrze, bo na naszym terenie są duże fermy drobiu.  

Radny Łydziński zapytał czy na terenie powiatu planuje się odstrzał dzików. 

Radny Rochewicz wyjaśnił, że do końca roku w ramach ostrzału sanitarnego odstrzelono 13 

dzików. Dodał, że weterynaria zakupiła specjalne chłodnie. 

Radny Czapliński wyjaśnił, że nie ma limitu jeżeli chodzi o odstrzały dzików. Myśliwi strzelają 

tyle dzików ile mogą. Przestrzegają zasad bioasekuracji. Współpracują ze służbami leśnymi. 

Wszyscy wiedzą co mają robić. 

Starosta poinformował, że wyjaśnień na temat połączeń autobusowych udzieli p. Wicestarosta, 

który ten temat pilotuje. 

Wicestarosta poinformował, że jedyny przewoźnik prywatny w gminie Biskupiec zakończył 

działalność. Udało się dogadać z brodnickim PKS. Będą uruchomione dwie linie. Niebawem 

znane będą rozkłady jazdy. Wicestarosta wyraził nadzieję, że podstawowe potrzeby 

mieszkańców będą zapewnione. Na pewno oczekiwania są większe, ale na razie niemożliwe do 

spełnienia.  

Starosta dodał, że rozmowy z przewoźnikami są trudne. Prywatny przewoźnik zrezygnował 

pod koniec roku. Podjęto wstępne rozmowy z PKS Brodnica. W międzyczasie przewoźnik 

stwierdził, że jednak będzie realizować przewozy, aby potem ostatecznie w połowie stycznia 

zrezygnować. I znów trzeba było wrócić do rozmów z PKS Brodnica. Starosta podziękował  

p. Wicestaroście za zaangażowanie w te rozmowy. 

Wicestarosta dodał, że podziękowania należą się PKS Brodnica, że podjął temat. 

Ad. 18 

Sprawy różne 

Radny Łydziński zapytał czy prawdą jest, że tomograf w nowomiejskim szpitalu uległ awarii. 

Jaki będzie skutek finansowy awarii. 

Starosta odparł, że gdyby radny zadał to pytanie w pkt. 9, byłby w stanie udzielić wyjaśnień. 

Teraz będzie mu trudno, chyba, że chodzi o awarię sprzed 2-3 tygodni, kiedy doszło do spięcia 

na przewodach i poszedł dym. To już nieaktualna sprawa. Tomograf normalnie pracuje. 

Radny Łydziński poruszył kwestię rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody do uchwał Rady 

Powiatu. Wojewoda uchylił załączniki od uchwały dotyczącej regulaminu wynagradzania 
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nauczycieli i uchwały dotyczącej programu współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

W jednym i drugim przypadku sprawa jest poważna, ponieważ obydwa załączniki zostały 

wyłączone z obrotu prawnego. Przepisy nie funkcjonują. Wynika z tego, że zawodzi procedura 

uchwalania aktów prawa miejscowego. Należy zaznaczyć, że jest to wieloetapowa procedura. 

Przykładowo – projekt uchwały dotyczącej regulaminu wynagradzania nauczycieli został 

wytworzony w Wydziale Oświaty, następnie został poddany konsultacjom ze związkami 

zawodowymi, konsultacjom społecznym. A potem Wojewoda zakwestionował wiele zapisów. 

To istotne naruszenia. Wojewoda podniósł, że Rada Powiatu nie może regulować kwestii, które 

zostały już uregulowane w aktach wyższego rzędu, nie może wychodzić poza swoje 

uprawnienia. Tu mamy do czynienia z taką sytuacją. Radny powiedział, że sprawą zajmował 

się Zarząd Powiatu. Projekt opiniował radca prawny. Skutek jest taki, że mogą być 

konsekwencje finansowe jeżeli chodzi o wynagrodzenia nauczycieli. Projekty uchwał trafiają 

na sesje, radni głosują, mając nadzieję, że zostało to zrobione poprawnie. Potem okazuje się, że 

Wojewoda je kwestionuje.  

Radca Prawny Maciej Sikorski wyjaśnił, że to co wskazał Wojewoda, nie rodzi żadnych 

konsekwencji. Jeżeli chodzi o regulamin wynagradzania nauczycieli, żaden nauczyciel nie 

pójdzie do sądu, bo nie ma po co. Wszelkie elementy, które rzutują na wynagrodzenia 

nauczycieli, są zgodne z prawem i żadnego z nich Wojewoda nie zakwestionował. Na 

marginesie - w samym rozstrzygnięciu też wkradł się błąd. Był dysonans między sentencją,  

a uzasadnieniem, stąd sprostowanie. Jeżeli chodzi o elementy uchwał wychodzące poza 

delegację ustawową, istotnie – takie elementy znalazły się w uchwałach. Nie ma to jednak 

wpływu na realizację wypłat wynagrodzeń dla nauczycieli. Radca wyjaśnił, że w nadzorze 

Wojewody pracuje ok. 20 prawników. Analizują oni mnóstwo uchwał. Radca dodał, że dobrze 

o tym wie, ponieważ sam przez 3 lata pracował w nadzorze Wojewody. Tak jak wszędzie, 

prawnicy zajmujący się daną jednostką samorządu, zmieniają się. Każdy z nich ma różne 

spojrzenie na określone kwestie. Nam też zmieniła się osoba, która nas prowadzi.  

Z sali obrad wyszedł radny Romanowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych. 

Radca potwierdził, że faktycznie zdarza nam się wprowadzać zapisy, które są już w ustawach, 

ale robimy się to po to, aby adresaci uchwał – dyrektorzy, nauczyciele, mieli pełen obraz jak 

kształtuje się ich wynagrodzenie. Poprzedni prawnik akceptował te zapisy. Teraz zmieniła się 

osoba prowadząca i nam tu wytknęła. Radca stwierdził, że czytając rozstrzygniecie, można 

mieć wrażenie, że nie wykonano należytej pracy. Ale jest to wypadkowa wielu zdarzeń. 

Podobnie jeżeli chodzi o uchwałę dotyczącą programu współpracy. Zakwestionowano zapisy 

dotyczące pracy komisji konkursowej. Wcześniej takie zapisy były i nikt nigdy tego nie 
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zakwestionował. Rozstrzygnięcie nie ma wpływu na konkursy i przyznawanie dotacji 

organizacjom pozarządowym. Rozstrzygnięcie dotyczy tylko części zapisów. Nie powoduje 

komplikacji jeżeli chodzi o realizację uchwał.  

Radny Łydziński powiedział, że na początku rozstrzygnięcia jest sformułowanie: „ Stwierdzam 

nieważność załącznika do uchwały…” 

Radca wyjaśnił, że Wojewoda stwierdził nieważność części zapisów załącznika, ale nie ma to 

wpływu na wypłatę wynagrodzeń nauczycieli. Dodał, że kolejne projekty uchwał będą 

przygotowywane zgodnie z linią wskazaną przez prawniczkę, która nas prowadzi. Jednak jest 

takie powiedzenie – ilu prawników, tyle opinii. Można iść do sądu, ale po co walczyć  

z nadzorem Wojewody. Poza tym, nie ma to sensu, bo uchwała jest uchwałą do wykonania. 

Rozstrzygnięcie nie przeszkadza w jej realizacji. Rację ma nadzór Wojewody, że nie powtarza 

się zapisów z ustaw, ale wiele gmin, powiatów tak robi, żeby uchwały były bardziej czytelne; 

żeby każdy kto będzie czytał uchwałę, miał jasność. Przygotowując projekty uchwał na 

następny rok, kwestionowane zapisy nie powtórzą się, ale jeśli zmieni się prawnik – nie mamy 

gwarancji, że nic nie będzie usterkowane. Radca dodał, że zmieniają się też regulacje ustawowe 

i czasem dojdzie do pomyłki. Na koniec powtórzył, że obydwie uchwały poszły do wykonania 

i nie ma zagrożenia dla ich realizacji. 

Radna Teresa Łątkowska powiedziała, że z doświadczenia w pracy w urzędzie wie, że to, co 

Wojewoda kwestionuje to drobne uchybienia, ale rozstrzygnięcie jest rozpisane na kilka stron. 

Prawdą jest, że zdarzają się zapisy, które powielają zapisy ustawowe. Czasem takie zapisy są 

kwestionowane, a czasem nie, bo sprawdza je inny prawnik.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 19 

 Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski 

zamknął obrady XVII Sesji szóstej kadencji Rady Powiatu.     

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 
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